

國立臺灣藝術教育館《國際藝術教育學刊》 96年第二期徵稿

The International Journal of Arts Education, 2007 Contributions for Volume 5 Number 2

發行單位：國立臺灣藝術教育館

編輯單位：景文科技大學

Publisher: National Taiwan Arts Education Center

Editor: Jinwen University of Science and Technology

壹、前言

感謝國內藝術教育界的耕耘，《國際藝術教育學刊》的論文投稿相當踴躍，再經嚴格的審查，終能以高水準的內容與藝術教育界見面。現在，96年第二期又已進行徵稿，敬請藝術教育界先進多多支持。

在當今台灣教育環境中，藝術教育如何定位、落實、發展，並協助藝術教育研究者及藝術教師們釐清當代藝術教育的價值及其重要性，仍是一個具有相當發展空間的課題。國立台灣藝術教育館出版本學刊，作為國內外學者發表研究成果之園地，將有助於提昇國內藝術教育研究水準，促進國內外相關學者之互動，從而加強國際學術交流。

貳、內容

屬於藝術教育研究成果論述，包括理論或方法性主題研究探討、特定研究專題之系統性綜合評論等純學術性論文；不包括翻譯文稿、報導性文章、整篇學位論文及進修研究報告等文章。

參、徵稿主題與截稿期限

- 一、有關藝術教育之任何論述研究，均歡迎投稿。
- 二、96年第二期於8月31日截稿。

肆、稿則

- 一、稿件請以中文或英文(中／英文全文兼備更佳)電腦打字，以Word存檔；自左至右橫式書寫，中文以新細明體、英文以SimHei體編輯，字型12級，每頁30行，每行35字，並註明頁碼。中文正文(連同所有圖表、註釋及附錄等)以10頁為下限，16頁或12000字為上限；中英文摘要及參考書目不列入頁數計算。
- 二、稿件要項：首頁、中英文摘要及正文、參考文獻。
 - (一) 首頁：首頁請附上投稿者基本資料，包括：姓名、單位、職稱、聯絡地址、E-MAIL、聯絡電話。
 - (二) 中英文摘要：首頁後依序為中文摘要(300字以內)與關鍵詞(至多5個)、英文摘要(300字以內)與關鍵字(至多5個)。
 - (三) 正文：摘要後為正文，含圖表、註釋、附錄。除投稿者基本資料附於首頁外，請勿在文稿中出現任何作者基本資料，以利審查之進行。
 - (四) 參考文獻。
- 三、中文設定號碼標寫格式為：
 - 壹、
 - 一、
 - (一)
 1.
 - (1)
- 四、如有圖表，須加編號及標題，置於圖下或表上。凡人名、專有名詞附有外語者，請以()加註。中文標點符號請均用全形。
- 五、文獻引註格式務請採行APA格式。主要示例如下：
 - (一) 正文之引證：
 1. Author's last name (Year)
 2. 姓名(年代)
 3. (Author's last name, Year)
 4. (姓名, 年代)

(二) 參考書目之編製：

1. Author, A.A.(Year). Title of book. Location: Publisher.
2. 作者（年代）。書名。出版地：出版者。
3. Author, A.A.(Year, month day). Title of article. Title of Periodical, xx(xx), xx-xx.
4. 作者（年，月日）。文章篇名。期刊名，卷（期），頁數。
5. Author, A.A. (Year, month day). Title of article. Retrieved month day, year, from Web site: URL
6. 作者（年，月日）。文章篇名。上網日期，網頁。

(三) 示例亦可參見國立台灣藝術教育館：「臺灣藝術教育網」：

<http://ed.arted.gov.tw/index.aspx>

六、如研究專題改寫之論文，需於文後感謝原研究參與人員、獎補助單位。

伍、稿件處理

- 一、稿源：公開徵稿。
- 二、來稿請電傳電子檔至：injac@linux.arted.gov.tw，亦請在「主旨」欄註明：國際藝術教育學刊投稿文件。電子檔請以Word檔寄送。不必寄送紙本。另請將檔案光碟一份寄至「台北縣231 新店市安忠路99號景文科技大學旅運管理系副教授劉惠珍收」。
- 三、初審由編輯小組密送專家學者匿名審查，並採迴避原則，初審結果分三等級：(一) 通過，照原文刊登；(二) 通過，但參納審核意見，由作者修改後，通過複審，再行刊登；(三) 不通過。
- 四、文稿將中英文對照方式刊登。來稿經審查通過，請即自行或委外翻譯為英文。
- 五、凡經審查通過者，須同意授權行政院研考會及本館以電子出版品方式發行。
- 六、出刊時間：96年度第二期預定十二月五日出版。

陸、其他

- 一、來稿請符合本刊所要求之形式要件。本刊因編輯需要，保有刪修權。
- 二、來稿若經採用，作者須簽署中英文著作財產權轉讓同意書。

- 三、來稿一經刊登，將致贈當期刊物五冊，本刊物文章並將全文登錄於國立台灣藝術教育館「臺灣藝術教育網」：<http://ed.arte.gov.tw/index.aspx>中。退稿將致函作者，但不退還電子檔，請於投稿前自行留存原稿檔案。
- 四、請勿抄襲、改作或侵犯他人著作權。凡涉及著作權或言論責任之糾紛者，悉由作者自負法律責任。

Information for Contributors

(A) Types of Submission:

1. Research papers on Arts Education; include arts education theories and practices, methodological studies, and systematic reviews on chosen research subjects. Translations, reporting article, degree dissertations are excluded.
2. Theme: any topic about Art Education is welcomed.

(B) Preparing the submission:

1. The manuscript in either Chinese or English (preferably both) should be electronic-typed as, 38 words a line, 31 lines a page, horizontal text flow with pagination. The body includes all tables, figures, notes, and appendixes. It should be between 10 and 16 pages, except Chinese/ English abstract or bibliography.
2. Format:
 - (1) Cover page: basic information of the contributor is required.
 - (2) Chinese/ English abstract: Chinese/ English abstracts of no more than 300 words respectively and no more than 5 keywords, followed by the body of the manuscript (including tables and figures, notes and appendixes) and bibliography. Identification of the contributor should not appear elsewhere except for the cover page.
 - (3) The body.
 - (4) Tables and figures should be numbered with captions above the tables and below the figure. Original spelling for proper nouns should be retained in parentheses.
 - (5) References in text should follow the most recent APA style.
 - (6) Papers based on research projects should include necessary acknowledgement and names of the sponsors.

3. Review Process:

- (1) All papers deemed appropriate for the Journal are sent anonymously to two reviewers and rated as (a) accepted for publication, (b) accepted for publication after revision by the author, or (c) not accepted.
- (2) Upon publication, the Research Development and Evaluation Commission, Executive Yuan, and the National Taiwan Arts Education Institute will hold the right of electronic publication.
- (3) Deadline for contributions: 31st August, 2007
- (4) Volume 5 Number 2 of the Journal 2007 will come out in December.

4. Miscellaneous:

- (1) Manuscript unconformity to the above-mentioned formats and requirements will not be accepted.
- (2) Manuscripts are accepted with the understanding that the editor and the editorial staff have the right to make revision.
- (3) Upon publication, five complimentary copies of the Journal will be sent to the contributors.
- (4) Authors must comply with international copyright laws and are solely responsible for any infringement or violation charges.
- (5) Please send the document in the format of MS Word to: *injae@linux.arte.gov.tw* and specify “submission for The International Journal of Arts Education” on the mail or the title of e-mail. Beside, please send the manuscript with CD-ROM to: “Hui-Chen Liu, Associate Professor, Jinwen University of Science and Technology, The Department of Travel Management, No.99, An-Chung Rd., Hsin-Tien City, Taipei County 231, Taiwan, ROC.”

《國際藝術教育學刊》
The International Journal of Arts Education
第五卷第一期・二〇〇七年七月
Volume 5 Number 1 July 2007

出版機關	國立臺灣藝術教育館
出版者	吳祖勝
總編輯	何旭初
副總編輯	劉惠珍
圖像顧問	曾士杰
文字編輯	施沛琳、施佩君
美術編輯	邱琇鄉、黃蕙琳
封面設計	周德文
翻譯顧問	曾士杰
翻譯	胡介舟、潘 勛、董更生、劉惠珍
總務	何旭初
會計	劉惠珍
館址	臺北市南海路四十七號
電話	886-(0)2-2311-0574
傳真	886-(0)2-2389-4822
臺灣藝術教育網	http://ed.arte.gov.tw/index.aspx
出版年月日	中華民國九十六年七月五日
印刷所	廣泓文化事業有限公司
地址	臺北縣中和市永和路八十八之二號一樓
展售處	國家書坊 臺北市八德路三段十號B1 電話：(02)25781515轉284 國家書坊網路書店 網址： http://www.govbooks.com.tw/ 五南文化廣場 臺中市中山路六號 電話：(04)2260330(長期訂閱專線) 五南文化廣場網路書店 網址： http://www.wunanbooks.com.tw/

版權所有 翻印必究
ISSN : 1728-175X
GPN : 2009201386

The International Journal of Arts Education

Volume 5 Number 1, July 2007

Publisher	National Taiwan Arts Education Center
Chief of Publisher	Tsu-Sheng Wu
Editors-in-Chief	Hsu-Chu Ho
Deputy Editors-in-Chief	Hui-Chen Liu
Photo Adviser	Shih-Jaey Tseng
Editors	Pei-Lin Shih, Pei-Jin Shih
Art Editor	Hsiu-Hsiang Chiu, Ada Huang
Cover Design	Te-Wen Chou
Copy Adviser	Shih-Jaey Tseng
Interpreter	Jie-Zhou Hu, Xun Pan, Geng-Shen Dong, Hui-Chen Liu
Administrator Director	Hsu-Chu Ho
Accountant Director	Hui-Chen Liu
Address	47 Nanhai Road, Taipei, 100 Taiwan
Telephone	886-(0)2-2311-0574
Fax	886-(0)2-2389-4822
Web-site	http://ed.arte.gov.tw/index.aspx
Publish Date	5th July, 2007
Printing Press by	Guang Hong Culture Company
Printing Press at	1F, No. 88-2, Yueng Rd., Jhonghe City, Taipei County, Taiwan
Retailers	Government Book Shop B1, No.10, Sec3, Ba De Rd., Taipei City, (02)25781515 ext.284 Web Site of Government Book Shop http://www.govbooks.com.tw/ UaNan Book Shop No.6, Zhong Shan Rd., Taichun City, (04)2260330 Web Site of UaNan Book Shop http://www.wunanbooks.com.tw/

All rights reserved.
ISSN : 1728-175X
GPN : 2009201386